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ГОДИШЕНЪ АБОНАМЕНТЪ: 
За общини задължителенъ 200 лева 
За училищни настоятелства 100 » 
За кооперац., читалища и частни лица. 50 „ 

Т а и с и : 
За обявления на всички общински, обществени, 

държавни и кооперативни учреждения, на дума или хв. 
с/м. по 1 па. За баланси на ноопераци и синдикати на 
страница по 150 пв. 

ЗАБЕЛЕЖКА- Таксите се см%твть *я една публи
кация, при повторение таксите се удвояватъ. 

ВСИЧКО 8Ъ ПРЕДПЛАТА. 

Дрхим. Иннокентий. 

Възраждането на българщината въ 
Варненската околия. 

Презъ втората половина на XIX столетие бъл-
гарскиятъ елементъ въ Варненската околия започва 
да се пробужда, да съзнава своята народность и 
се стреми да отърси отъ себе си чуждото духовно 
иго и се обособи, като отделенъ народъ. Знаме
нателно е въ случая, че макаръ и да е билъ подъ 
чуждо духовно иго, да е нЬмалъ презъ онова 
•реме свои народни пастири и учители, които да 
го просвещаватъ на матерния му езикъ, за да 
слуша словото Божие и се моли на същия езикъ; 
мнозина, обаче съ знаели да четатъ и пишатъ на 
своя езикъ. Ясно доказателство на това служатъ 
Документите, съ сложените върху техъ подписи, 
на разните първенци отъ селата, които първи се 
пробудиха и пожелаха да отърсятъ чуждото ду
ховно иго. 

Искрата за това пробуждане на българщината 
въ Варненската околия се появила въ с. Хадърджа, 
отпосле преименовано Николевка. Начело ма това 
пробуждане е стоялъ Атанасъ Георгиевъ, родомъ 
отъ с. Гулица, който наедно съ баща си, презъ 
•реме на руско-турската война 1828 — 1829 г.» се 
заселилъ въ с. Николаевка. 

Борбата за самостойна българска църква въ 
Цариградъ е била въ своя разгаръ. Отъ всЬкжде 
•ъ турската империя, гдето сжживеяли българи, 
До турското правителство биле изпращани заявле
ния за независима Българска Църква. За сжщата 
Цель въ Цариградъ, презъ м. май 1861 год., поч
нали да пристигатъ новить представители, упъл
номощени да представлявагь българския народъ 
"0 църковно народните му дела. Такъвъ предста-
*итель на Варненското окръжие презъ оная епоха 
t билъ избранъ Атанасъ Георгиевъ. 
ь Въ махзара подаденъ отъ българит* въ гр. 
в*рна и окржжието до Високата порта, се казва. 

»Вероподаннь1Ть1 Българ.е житъль. отъ Варнен
ската окружность, взематъ смелость да поднасят* 
настояща тж си покорна жалба предъ Високослав-
ното Правителство на Негово-царско Величество 
Милостивь1Й си Господаръ и Царъ Сул1Ама, за 
когото не престанно ся Богу молятъ да го по
живи и укрепи". 

Вероподанньмь1 подоло-подписанни Българи 
въ страхъ за лоши Следств.я, отъ такава пропо-
ведъ, както за народа така и за Държавата за 
своя и подъданическа Длъжность лочитатъ да 
пребръзатъ, съ имя на всички си браня, что жи-
вЪягь по Окружность-тж Варненскъ да изпра-
тятъ нарончно Представитель при Царско-то Пра-
вительство. Г-на Атанаса Георлева, за да изтъл
кува и представи опасно-то положете въ което 
еж докарани и не мннуема нуждм,.. *(Д. Мишевъ, 
„Църковенъ Прхивъ* книжка I и II, 87—68 стр. 
1925 год.) 

Преди, обаче, Атанасъ Георгиевъ да замине 
за Цариградъ, решилъ да се споразумее съ вар
ненските пьрвенци българи и да свика едно съ
брание еъ с. Николаевка. 

Тока събрание станало ма 21 маргь I860 г. 
На него приежгешумали пратенмицм отъ следните 
села: Девня, Козлуджа, Хасарджикъ, Караачъ, Бо-
тево (Юшенлий). Крумово (Кумлуяжо), Сулжасъ-
кьой, Гевреклеръ, Гюмдогду, Чатма и Куюджукъ» 
На събранието председателствувалъ Атанасъ Ге* 
оргиевъ. Държалъ се приблизително следния про» 
токолъ: рДнесъ на двадесеть и първи маргь 1860 
год. ний долуподписаните първенци н старейшини 
отъ селата събрани да размислим* по черковния 
въпросъ, по примера на нашите Цариградски 
българи, отъ днесъ нататък*, ний се отказваме 
отъ* Гръцката Патриаршия и нейните владици. За 
напредъГ нашите свещеници да споменуват* въ 
БожТслТенна̂ а служба името на българския свеще-
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ноначалникъ Илариона Макариополски въ Цари-
градъ и всичките черковни работи, като за вен
ча вка, вула 1Гдр., да се издаватъ въ негово име. 
За всичко гореказвно^се подчиняваме. 

с. Николаевка, 21 май I860 г. 
Следватъ подписите: 

Председатель: Атанась Георгиевъ, секретарь: 
Свещ. К. А. Джновски. Дедо Дука отъ с. Девня, 
дедо Коси и ефендито Стоянъ отъ Козлуджа, дедо 
Серю и Димитръ отъ е. Караачъ, дедо Банку отъ 
е. Хасърджикъ, дедо Атанась и келъ Михалъ отъ 
с. Ботево, дедо Демиръ отъ с. Крумово, дедо Бою 
отъ с. Суджасъ-кьой, дедо Злати отъ с. Геврек-
леръ, дъдо Хаджи Дойчу огь с. Гюндогду, дедо 
Бою отъ с. Чатма, дъдо Димитръ отъ с. Куюджукъ. 

Това решение Атанась Георгиевъ съобщилъ 
въ Цариградъ. 

На 24 юлий с. г. имало друго събрание въ 
което присжтствували първенци отъ околните гра
дове: Провадия, Добричъ и Балчикъ, които еди-
ногласно приели държания въ с. Николаевка про-
токолъ и опълномощичи дедо Атанасз да отиде 
въ Цариградъ, дето да говори заедно съ добриш-
кия представитель Хаджи Иванъ Вълковъ, отъ 
името на всичките българи на Варненския окржгъ 
(санджакъ) (IV извнстия на Варнен. Лрх. Д-во 
стр. 15—16). 

Макаръ че тия събрания еж станали въ i860 
год., обаче не всички села, чийто представители 
еж взели участие въ събранията, еж се отказали 
още тогава отъ зависимостьта на варненския гръц
ки митрополить. Това те еж направили едва презъ 
1865 год. Огь документите, които се съхраняватъ 
въ архива на археологическото дружество, които 
тукь буквално привеждаме, ясно се вижда нашето 
твърдение. 

»Ньш долопотписань.й Бол гари Вь В. Козло-
джв ва молььмь! съ настояще-то Hi покорно писмо 
тук Бьлгарска-тж Цьрква въ Варна, на която като 
знаи-Tbt чй ся отказахь-мь! и, отделйхь-Mbi огь 
Грьцка-та Ц/градска Патриарцпя и, сжщо тьй отъ 
Нейнь1-ть1 служители (грьц Владици) и, Сме въ 
распра, за това препада-мь* на Восъ Чеснмй Го
сподари Г. на Бьлг. Общество, и ва молймъ да 
Hbi настоява-Tbi Село-то на Всяка нужда като на 
представа-Tbi предь Славно-то Царско Правител-
ско (на Хюкюмать-ть) за ейчкььть- ни работь. И, 
тьй познавамь» и, ще познава-Mbi Болгарскатж 
тукъ Цьрква Вь Варна за наша Доховна Майка 
И, тя да нь» вардм въ Всяко Духовно И. Цьрковно 
дело И, така остая-мь. пьлно вь надежда чй, ще 
испьлнява-ть! ть!й желаемь! искажя, за кое-то и, 
потвьрдявамь! съ Печатите ей*. 

1865 Септември 10-и 
В. Козлоджа. 

Радолъ Следватъ подписите 
Кюсо-олу Стоянъ Чорбаджи 

Желесь Чорбаджи 
Димо Кара 
Неделно в ь 

Никола Карапетровь Хузунъ Петаръ. 
• 1865 септеври: 24: денъ 

отъ „село чатма старци и чорбаджии и сички со-
сердцй поздравляваме ви ваше славно балгарско 
опщество варна ето идемъ да ви са помолимъ за 

каквото нужда препадне на насъ като дадемъ да 
ни приемнете за да не ни оставите на ли знаете 
фтора майка и надежда немаме освенъ вазе и 
балгарската церква наша майка защо знайте кол
ко време как сме са отделиле отъ грецкия патрика 
и огь грецките владици затова идемъ да ни при
емнете давията закаква да е работа сосъ хюкю-
мататъ заедно". 

Иванъ дядувъ Марко 
банко Митювъ саки Славе 
Чорбаци димиръ. Стоянъ 

Койчо добре. Стойчу 
Стойку Николувъ 
Роювъ. Михалъ 

Стойко. 
„Подписанните селени утъ селото Гюн-дооду 

молиме Бжлгарската черква въ Варна която като 
знай че сми ся отделили утъ Гръцката патри1ар-
ния, и сме въ маразж, молиме Българското Обще
ство да представя*ва селото предъ Хюкюмата за 
сичкити ни работи, и Бжлгарската черква въ Варна 
е наша мнйка тя да ни варди въ духовните ни и 
черковни работи. 

Оставами съ надежда, чи ще непълните ис-
кажето ни за което и потвърдявами съ мюхюрите 
си ду Бжлгарската черква у Варна. 

1865: 8/вр!й: 
Подписи 

мехуръ 
селски 
перви 
маринъ 
куртюфъ 
Дeмipъ 
Ивановъ 
Станюолу 
Жеко 
Кожа 
Недю 

13: го. 

мехуръ 
селски 
фтори 
СТОЙКО 
Славювъ 
Симо 
Ганювъ 
lopro 
Димитровъ 
Коджа 
душко 

азаа 
дойчо 
1янювъ 
кател1я 
Боювъ 
Стоянъ 
Ваалкювъ 
Кожа 
Апостолъ 

Стаматъ. 
Други два документа отъ селата Гевреклерь 

и Кумлуджа, безъ дата, които, по всека вероят
ност ь, еж отъ 1865 г., като първите два. 

„Село Геврек обаче старци и чорбаци и сич
ки сродници почитами славно балгарско опщество 
варна щомъ иди до васъ обаче даса помолимъ за 
каква то нуда препадне нанасъ като додиме дени 
приемните дана науставите бееъ покорно на ли 
знайте и ченемаме овсенъ вази и балгарската 
церкова наша майка защо знайте колко време 
какво сми разделени отъ грацките патриарси и 
огь грацките владики и затова идимъ да ни при
емните нудата закаква. да е работа сосе хюкю-
матъ заедно честа и . . . 

Койчо Зелясъ 
Русковъ Златковъ 
юрдаш Недо 
Кателиж Николувъ 

Кумлуджа 
Н.и покорни синца общо селени пр̂ емами 

българското общество покорявамиса нанеговпъ 
вопросъ за сякакво едно нещо ведно съ духовжя 
вопросъ ве и за царонятъ мезлишъ и си пола-
гами печататъ царски за увереше 
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Мухтаръ мюхюрю дяду Стоику 
Епитропъ ; {ЦУ iQT 

Попъ (не се чете) w Кондн 
» Стоянъ. 

Други документи отъ тоя характеръ въ ар
хива на музея нема запазени. Обаче отъ копир
ните книги на Варненската българска община отъ 
1868 до 1876 год., които еж запазени въ архива, 
отъ кореспонденцията, водена презъ това време, 
се вижда, кои села на тогавашното Варненско 
окръжие с~ч_ вече признавали Българската общи
на, която и "е ржководила църковно-сбществените 
и културно-просветните дела . Поименно ще изло-
жимъ тукъ селата, за да се види числото на бъл 
гарското население презъ оная епоха. 

Селата съ следните: 
Девня, Суджасг-кьой, Авренъ, Голица, Кую-

джукъ, Дуранъ кулакъ, Карапча, Сатжлмъшъ, Те-
егиджии, Гаргалъкъ, Емирлери, Гебедже, Дерекьой, 
Квпаклии, Ясътепе, КжзжпджиларъГ Юшенлии, О-
р-Ьхово, Карахюсеинъ, Копокяии, Джсферлии, Ала 
Клисе. Еникьой, Ясжбашъ, Кутлубей и Геленджикъ. 

Като се има предвидъ това големо число на 
села въ Варненската епархия съ чисто българско 
население, презъ епохата на нашето възраждане, 
лесно се обяснява, защо Цариградската патриар
шия, при назначаването на Иоакима за Варненски 
митрополитъ, въ началото на 1865 г. е отправила 
своето послание до християните на епархията на 
два езика : г р ъ ц к;- и б ъ л г а р с к и . Но народ
ния духъ за стремежъ къмъ матерния езикъ и 
обособяването въ отделна българска народность 
на населението въ горните села, тъкмо презъ това 
време се е намиралъ въ стихията си да се бори 
съ чуждото духовно иго. И тая му борба се увен
чала на 28 февруарий 1870 г. съ пъленъ успехъ. 
Българскиятъ народъ се сдобилъ съ своя незави
сима Църква, която му дала просвета и култура 
и впоследствие подготви и неговото политическо 
освобождение. 

Обща строителна програма иа водния 
синднкетъ „Тича" въ гр. Шуменъ 

(Продължение отъ брой 20). 
Общата сегашпа дължина на реката н% час-

тьта, която ще блд.в коригирани в около 172 кли. 
съ ср4дент увесъ 0 7 3 % . Ако обаче се извър
шат* корекционпите рьботв, дължината й ше се 
екдеа съ 66 клм., съ което надлъжния наклонъ 
на реката ше стане около 1 2 % 0 и за земдедел-
ското производство ще бддатъ спечелени пови 
плоскости земя 

6) Ргька Луда Камчия. 
Тези нритокъ на Река Г°**«а-Камчия ше 

блдв корегвранъ отъ вливането му въ нея пря 
е Коте до язоввра при с. Касъкляръ. Сегашната 
дължина на реката въ тази й часть е 27 '7 . кдм. 
а като се корегнра дължината й, ше се намали 
"а 1 8 5 клм. 
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а) Ргька Врана. 
Baf-големия левъ притокъ на р Г.-Камчия 

тр$бва да се корегира огь устието ва Е.-ДжумьЯ-
ския боазъ до вливането му въ р. Г. Камчия при 
гара Крумово-Нреслаиъ. Тази река почти ежегод-
но залива всички обработена земи и лнинди въ 
своята долина. Едва годена часть отъ труда па 
земледелгца бива *нищожавапъ чр*зъ отнличане 
поради поройните дъждове, при които водите на 
р4:сата веднага излизатъ отъ коритото си вли 
пъкъ поради задавяне, което се причпняна on» 
трудното прибираш* на разлятите се вече води 
въ коритото на реката. Това задавяне иа не*гои 
м*ста продължава толкова мн.-ro, че тамъ почмяг* 
е добила характеръ на мочуръ, който мжчно ииже 
да се използва за землегЪлското производство 

Чрезг корекцията на ptnatft HI»J се уппто-
жи възможпостьта водите й да излизат* вгнъ отъ 
бреговете, а поради вдълбавялото пя коритото и, 
мочурищата ше могатъ ла се изгушап, Но този 
начинъ целата долина па Врана отк Е-Джуиая 
до устието й що се преобърне въ една осигурена 
отъ заливане и задавяне обработваема извънредно 
плодородна площь. 

Сегашната дължина па речпото корито въ 
споменатите no-rope предели е 4 *•!(> клм., а следъ 
като се корегира ще се намали на 37 8 кдм. 

Освепъ всички споменати главни корекциояпо 
обекти ше се корегиратъ въ долните си течения, 
порьди елшите причини и съ огледъ на елшите 
ползи за земледелското производство, в всички по-
големи притоци на споменатите реки 

111. Напояване. 
Долиннта на реката Тича, въ своята иав-

ниска и изравнепаотъ вечното пивелациопно д^в-
етвие на водите чаеть, е различно широка: па 
места тя преминава презъ тесни скалисти проломи, 
а пя места достига до една ширечипа повече отъ 
8 млм. Терепътъ има една конфигурация, която е 
много благоприятпа за папоянаие чреаг ейст^иа 
отъ землени капали, вг които иодата ше се отби
ва посредствомъ яаови построени въ кор^гиряното 
корито на р*ките Гол*мивата па годпата аа на
появане площь е именно тази, която привлича 
твърде много вниманието на синдиката. 

Въ делото поречие тази нлешь достига до 
280 .000 декара, отъ които въ долината па Тячз 
(Г. Камчия) около 204,000 декара, въ долината 
на р. Луда Камчия около 2600 декара въ доля
ната на всички останали првтоца на тези реки 
още около 50000 декара. 

Напоителните канали яз места ше бллагь 
изкопани отъ двете, страни на реките, а на мЪста 
само отъ едната страна тамъ гдето бреговете 
еж много стръмни. За изковаването на т4»в кана-
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ли ложе да бвде привлечено на работа ц местно
то население, а особено това, на което земите 
подпадагь въ напояваната пдощь. 

IV. Отводняване и заздравяване 
Долината въ долното течение на река Тича 

(Г. Камчия) се залива почти ежегодно и тя се 
покрива съ множество блата и локви, които ста
ва тъ едно прекрасно гнездо за развъждане яа 
мадаричнн номари. Около 50% отъ децата въ то
зи край м една год£ма часть отъ възрастното на
селение ех подложени на жестокия бичъ на тази 
коварна болесть и биватъ отнемани отъ своята 
иолска работа тъкмо въ най-работния сезонъ. Всич
ко това се отразява твърде зле върху поминъка 
на населението и върху неговото здравословно 
състояние. 

Чрезъ отводняването на тЬзп области, било 
чреаъ корекция на реките, било чрезъ други ме
лиоративни работи причините за маларпчностьта 
ще бждатъ премахнати здравословно подобреното 
население ще се отдаде свободно на своято непо
средствена работа, а големите плоскости ввмя, 
която представляватъ сега само негодни за работа 
мочурлнци, ще бждатъ спечелени за народния по
ми нъкъ 

V. Силопроизводство 
Корегнрането коритата на реките ве е до

статъчно за предпазване на обработваните земи 
въ делинитЪ отъ наводненията при поройни дъж
дове. Затова налага ее построяването на язоввро-
зе, въ които да се събпратъ дъждовните води, 
©тъ гд*те да се пропущать само при нужда. 
Особено удобни места за такива язовирозе са: по 
по реката Тича (Г. Камчия) въ преславския про-
ломъ и по реката Луда-Камчия надъ с. Ченге, 
Провадийско (при с. Касъкдаръ) 

Тези явопврове ще предпазватъ Камчийската 
долина отъ наводняване и изпущаната отъ гЬхъ 
вода ще се нзполвяа за нааояиане и за силопроиз-
ведотво. 

Опоредъ повърхностни и предварителни проу 
чвания язовирътъ при гр. Преславъ може да ни 
даде 8000 к. с , а този при с. Ченге около 3000 
в. с. Съ 9000 конски силн може да се покрие 
една консумацвя отъ 25000 в. е. Те еж достатъч
ни да задоволят* напълно нуждите за осветление 
ш двигателна енергия и въ трите окрхга. Като 
най-големи консумативни центрове могатъ да се 
посочатъ градовете Варна, Шуменъ, £ -Джимая, 
Провадия, Попово, Н. Паваръ, Преславъ, Котелъ, 
Айтосъ я Др. Разбира се в всички големи и мал
ки аела ще бждатъ свързани съ електро-разпре
делителна мрежа н ше се иолзватъ отъ облагите, 
които може да имъ даде електрическата енергия. 

Точна технически данни за размера на сило-
производството ПРИ двата язовира ще се иолучатъ 
следъ като се ирнвърпгатъ проучванията по двете 
реки. Тогава ще може да се изработи и целия 
водостоиански планъ за всички работи по поречие
то, които см органически свързана една еь друга. 

VI. Водни съобщения. 
И сега даже малки плавателни схдове со дни-

жатъ по долното течение на р. Камчия Тамъ, 
обаче, следъ корегарането на коритото и осигуря
ването чрезъ двата язовира единъ постоянень и 
обвленъ дебитъ на реката, плуването на плоско 
ходни кораби съ стопански цели ще стане въз 
можно даже до село Ново-село, Провадайске. Съз
даването на този сигуренъ воденъ пхть ще има 
годено значение за изнасяне на произведенията 
на тази область къмъ пристанищата Варна и Бур-
гасъ, понеже ражлоненпето на Провадийските 
възвишения на свверъ и на старопланинските на 
югъ ех сега сериозни бариери за свободния под-
возъ на земеделските произведения къмъ Варна 

.или къмъ югоизточна България. 
За рентабидностьта на предприятието сега 

нищо еъ ноложитедность не може да се каже. Но 
безсъмнено е, че то ще се рентира неимоверно 
добре. Само като се иомисди, че то ще ни пре
върне 280,000 декара земя въ една цветуща гра
дина, която въ сравнение въ настоящето й със 
тоянзе ще ни дава едно евръхпроизводетво отъ 
1000 —1500 лева на декаръ т. е. годишно около 
350,000,000 лв., че цената на земята ще се по
виши най-малко петь пхгя г е. отъ 1000 лева 
на 6000 лева на декаръ, съ което богатството на 
првкамчийското население ще се увелича съ около 
единъ малиардъ и 400 милиона лева, че съ 
9000 конски енли ще се извърша една коренна 
революния както въ индустриалното» занаятчий
ското и земледелското производства, тьй я въ 
общвя батъ на населението, е достатъчно за да 
са представи чов$къ картината па необозримото 
благоденствие, което синдикатътъ Тича ще донесе 
на трите съседни окрдга. 

Нашит* Народни богатства 
Следъ войната, една отъ нзй-голЪмата 

грижа на всички държави взели участие въ 
нея бЪше, да заздравятъ разсипаното си 
стопанско, финансово и материално по
ложение. И действително ние виждаме, че 
държави съ силна индустрия до войната, 
много по лесно и безболезнено изживяха 
тежката криза, и да заематъ по първото 
си положение, а нЪкой даже да го надми-
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нагь. Напр, Германия, а ний България 
стоимъ все на едно и сдщо место. 

Германската индустрия на чело на коя
то застанаха големите именити индустриял 
ни магнати като: Стинесъ, Крупъ и др. 
можа въ единъ периодъ отъ нйколко годи
ни да се организира и да заеме първо место 
въ световното производство и да придобие 
отново отнетите си презъ войната пазари. 

Днесъ въ Германия се чувствува по 
леко кризата отколкото въ една Англия — 
макаръ последната да се счита за победи
телка, Днесъ въ Германия има по малко 
безработни отколко въ Англия. 

Нашата държава, респективно управле
нието не малко грижи положи за стопан
ското ни заздравяване, обърна се особенно 
внимание върху земята-—като земледЪлска 
страна, да се заоре и използува вейка педя 
земя, всека гънка, а къмъ родната ни ин
дустрия която сега тепърва се развива да 
се отделя много малко, а особенно за ония 
подземни богатства която крие въ своите 
недра майката земя. Думата ми е за мине
ралните богатства които еж въ големо изо
билие у насъ. 

Преди една година, сондата откри въ 
Провадийското землище каменосолни зале
жи. На времето си това открие направи 
цЪла сензация. Всеки съ затаенъ дъхъ сле
деше работата около тия залежи и чакаше 
крайните резултати. Установи се отъ 
учени че тамъ се криятъ неизчер
паеми народни богатства — възлизащи 
на около 250—300 милиона, тона. Ако го
дишно би се вадило до 200000 тона, бихме 
имали запаси отъ каменна соль за 737 го
дини. А колко други индустрии биха изник 
нали и се развили още? А какво е направено 
за експлоатирането на тия залежи днесъ? 

Изглежда че интереса е изчерпанъ и 
че всЬко чудо е само за три дни. тези ка
меносолни залежи, които ще дадътъ новъ 
тласъкъ на стопанското ни развитие, като 
че никого вече не интересуватъ и като че 
се забрави. Дано не е тъй. 

Ако държавата днесъ е безсилна да се 
нагърби съ експлоатацията на тия залежи 
— нема ли една общогражданска инициа
тива — да се основе едно акционерноДво 
та да влезе то въ своята ролъ? 

Ако има некакъвъ споръ съ синдиката 
вОбщъ Подемъ« понеже той ималъ придо 
бито право надъ тия залежи - запазенъ 
периметъръ, то й синдиката да влезе съ 
своя капиталъ въ това акц. Д-во, въ което 

да бжде представлявано съ наполовина или 
2/з в ъ управлението и контролатанадвото. 

Синдиката съ своите скромни средства 
въ скоро време не би поелъ експлоатация
та на това огромно богатство, което стои 
закрито въ земята, а отъ това губи не са
мо синдиката, държавата но и консумато
ра. Време е ръководителите на синдиката 
„Общъ подемъ-1 да излезатъ отъ това сте
снено положение, и подирятъ подкрепата 
на гражданството та съ общи усилия да 
овенчаятъ подетото съ такъвъ ентусиазъмъ 
народно дело и го изведътъ до благополу-
ченъ край. 

Грехота е да стои неизиолззано това 
национално богатство зарито въ земята. 

Ст. п. Хареевъ, 

Ескурзня до с. Руслпръ — Варненско 
Интереса къмъ модернизиране нашето 

земледелие се повече и повече расте. Ме
роприятията на Министерството на Земле-
делието провеждани системно отъ 2—3 го
дини отъ агрономите даватъ вече своите 
добри резултати, които всеки може да види, 
провери и се поучи. 

Представлява интересъ н заслужва да 
се види постигнатия стопански прогресъ въ 
село Русларъ, Варненско. 

Катедрата съ цель да запознае земле-
делците отъ околните села съ постигнатото 
въ с. Русларъ устрои на 28 того екскурзия 
до селото, въ която взеха участие 52 сто
пани отъ селата Белово, Марково, Гюнъ 
алаеж, Гевреклеръ, Сюнъ-бей, Джиздаркьой, 
Енджекьой, и Страши^ирово. 

Екскурзията се ръководеше отъ Ди
ректора на Катедрата Иоповъ, който следъ 
като въ кратка беседа обясни значението 
т екскурзията и какво предстои да иидятъ 
и научатъ екскурзиянтите въ с. Русларъ 
обходиха стопанските дворове и разгледаха 
модерните стопански сгради и др. подобре
ния въ селото. По съществените подобре
ния, на които се спираха екскурзиянтите, 
въ които се изразя стопанския прогресъ 
въ с. Русларъ беха следните: 

1) Новата пшеница ^селекционирана) 
№ 14 е почти няпълно заменима местната 
изродена гакзаа. Презъ тази година е било 
засето 6,675 декара съ пшеница / * 14, което 
съставлява 90% отъ засетата площь въ 
селото съ пшеница. 

2) Засилено е въ голема степень фу-
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ражното производство главно люцерната, 
която отъ 220 дек. презъ 1925 г. площьта 
е увеличена до тази година на 735 декара, 
т. е. увеличение съ 515 дек. или 330%. Лю-
церновите ливади освенъ въ дворове и за
градени мЪста заематъ комплекти отъ не~ 
заградени ниви и ливади. 

3) Стопанските сгради и стопанските 
дворове, които еж огледало на стопанския 
прогресъ еж сравнително добре подредени 
като еж построени и нови модерни стопан
ски сгради по лланъ и ржководство на Ка
тедрата, а именно: 8 обора, 9 птичарника, 
5 торища и 1 кочина. Въ строежъ еж и още 
няколко нови сгради. 

4) Модерния земледЪлски инвентаръ 
сжщо така е въведенъ въ селото. По сж-
1цествения е: 3 вършачки, 2 трактора, 5 
култиватора, 1 редосЬячка, 1 валякъ, 1 ди
скова брана, 1 триоръ и 1 единъ модеревъ 
казанъ за варене ракия, отъ които послед
ните петь еж собственость на кооперация
та въ селото. 

Въ селото по иастоящемъ се строи 
Кооперзтивна сграда съ читалищенъ салонъ, 
които по размЪри и изработка еж новость 
единствени въ окржга за сега. 

ЕкскурзиянтитЬ останаха много довол
ни отъ посещението си въ с. Русларъ, като 
нескриваха да изразятъ това си задовол-

Публикуване протоколите т Вср-
венскн Онржженъ Съвгтъ. 

Продължение отъ протоколъ J*—22 

Р Е Ш Е Н И Е №—125 

Вписване въ мрежата на общин. пътища 
селата: Кьомюрлюкъ — Ени-махле — Крумово, 
презъ стопанството Трите воденици"—Ватова*. 
Докл. Д. Дабковъ. Въ едно отъ миналите засе
дания бехме взели решение да се остави безъ 
последствие молбата на жителите на с. Кьомюр
люкъ за свързване съ шосе Кьомюрлюкъ—Енн-
махле —Крумово, презъ местностьта „Трит* во
деници*. 

Сега наново еж постъпили писма № № J32 
отъ 26. II. 1927 год. на Кьомюрлюшкото сел. 
общ, управление съ което изпраща прот. № 2/2 
отъ 23 . N. 928 г. и 322 отъ 27 февруарий с. 
г. на Крумовския сел общ. съветъ съ прот. N* 4/1 
отъ 22. II. с. г. съ които молятъ да се ревизи
ра решението на Окр. съветъ подъ М 56 взето 

ство и удивление за постигнатия голЪмъ 
успЬхъ декларирайки, че и те ще положатъ 
усилия да направятъ видените подобрения 
въ селото. 

Виденото и чудото тукъ при условия 
много близки до гЬхната действителности 
действува най-насърдчително. Анкетирайки 
посетените отделни стопанства всеки 
отъ екскурзиянтите има възможность да 
премери силигЬ си и се убеди че е въз
можно при желание вейки да направи едно 
или друго отъ виденото въ с. Русларъ. 

iwwimafWBwfiiitiftiiftiMHttiiiiiiii» 

ПОПРАВКА въ статията „Значението 
на археологията. . " бр. 19 на стр. 2, въ 
т. 7 „глиптология", вместо „чешми" да се 
чете гемми. 

БИВШИЯТЪ при пост. комисия участ. 
медиц. фелдшеръ въ е. Преджа, Михаилъ 
Коюмджиевъ, се установява на частна прак
тика въ сжщото село. 

ПОЛУЧИ се въ редакцията книжката 
„Древно-българскитЬ паметници* отъ Ив. 

въ заседанието му на 13. Н т. г. като се вземе 
ново решение и впише въ мрежата на държавни
те и общин. пътища въ окржга пжть който да 
свързва с. Кьомюрлюкъ, презъ стопанството „Три
те воденици* — Ени махле—Крумово, като декла-
риратъ че ще се изработва съ десетдневната тру
дова повиность на тия три села и постъпило е 
заявление отъ Михаилъ Н. Петровъ отъ гр. Вар
на който също моли прокарването на това шосе 
което е отъ големо значение за селата въ тоя 
край, като добавя, че за цельта може да се из 
ползува сжществующия въ местностьта „Трит* 
воденици* мостъ за който той похарчилъ надъ 
40.000 лв. за обслужване стопанството, му въ 
тази местность и моли Окр съветъ да вземе 
правилно решение по въпроса за реализирване ис
кания отъ горните общински съвети пжть. Отъ 
друга страна пъкъ е получена телеграма отъ с. 
Саръ-гьолъ подписана отъ Кметъ Димитръ Про-
дановъ, Коста Д. Поповъ и Л. Желевъ, които 
се противопоставятъ на горните искания. 

Окр. инжинеръ казва, че ако селяните еж 
съгласни да работягь този пжть той е (съгласенъ) 
готовъ да посочи местото гдето да работятъ и 
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демиревъ. Единъ малъкъ трудъ, но за това 
лъкъ идващъ да ни открие една златна 
страничка отъ нашето древно минало въ 
която едничките нЪми свидетели за тога
вашните времена — паметниците, еж,кои
то ни даватъ жива представа за живота 
на нашия родъ и племе. 

Цената на книжката е само 6 лева. 
МИНИСТЕРСТВОТО на земеделието е 

наредило да се свикатъ въ началото на м. 
септемврий на конференция общинските и 
окржжни ветеринарни лекари, за да се 
разисква въпроса за приложение на закона 
за общинските предприятия; организиране 
кланиците като самостоятелни предприятия. 

ВЪ с. БЪЛА, варненско, по настоя-
щемъ, се работи усилено по измерването 
на обекта отъ около 26 хиляди декара зе
ми, които следъ парцелирането имъ ще бж-
датъ раздадени на бежанците отъ бела и 
на тия останали неоземлени отъ другите 
пунктове, 

Едновременно съ оземляването върви и 
постройката на жилищата, снабдяването съ 
инвентаръ и пр. 

Верва се, че въ скоро време оземля
ването и настаняването на бежанците ще 
бжде окончателно привършено. 

КАТЕДРАТА е издала хвърчащъ листъ 
наставление за правилно наезждание и от
глеждане черничеви градини въ ливадна 
форма, които раздава безплатно на инте-
ресующите се стопани. 

ПОРАДИ добрата реколта.строежа на 
модерни стопански сгради въ окржга ще се 

усили въ окржга. Стопани желающи да 
строятъ получаватъ упжтвания и планове 
отъ Катедрата и Провадийското Агроном
ство безплатно. 

СандшнИскд скотовълна комисия 
О Б Я В Л Е Н И Е 

•N& 2491 
с. Сандъкчий, 15 Августъ 1928 год. 
Обявява се на интересующите се за 

знание че на 16 септемврий н. г. отъ 3 до 
5 часа следъ обедъ въ канцеларията на 
общинското управление ще се произведе 
търгъ съ явно наддаване за отдаване на 
наематель експлоатацията на скотовъдната 
нива на с. Коте находяща се въ лгбстность-
та .До село* състояща се отъ 50 декара, 
съ граници: р. Камчия, зеленчукова градина 
на Юрданъ Димитровъ и пжть, за единъ 
периодъ отъ 2 години, начинаяотъ16 Сеп
темврий 1928 год. до 15 Септемврий 1930 
година. 

Първоначалния наемъ на нивата е 150 
лв. годишно на декаръ. 

Искания залогъ е 10% върху добитата 
въ търга сума. 

Чл. Чл. 125 и 127 отъ закона заобще-
ственните предприятия еж задължителни 
за конкурентите. 

Тържнит* книжа могатъ да се видятъ 
всеки пруежтетвенъ день и часъ въ канце
ларията на общинското управление. 

Председатель: Т. Георгиевъ 
Секр. Касиеръ: Хр. Поповъ 

като привършатъ работа да се впише. Комисията 
взема решение делата преписка да се изпрати м 
окр. инжинаръ който да се занимае съ нея и 
идната сесия представи на окр. съветъ. 

Д. Дяекзловъ. Азъ и по рано и сега на-
стоявамъ да се удовлетвори искането на тия се
ла, които еж готови да дадатъ трудоваци и пари 
*а реализнрването на този пжть. Да кажемъ, че 
Удовлетворяваме искането имъ, като преписката 
се изпрани на окр. инжинеръ. 

Д. Рзлчеаъ. Азъ мисля когато се предла-
гагь такива жертви и готовность отъ самото на
селение, нема защо да се противопоставяме на 
това гЬхно искане. 

Т. Атаиасовъ. Закона за пжтнщата повеля
ва редовната пътна тегоба да се използува въ 
общинските първокласни пътища обаче и за вто

рокласните и третокласните такива никоА н!ма да 
с противъ ако самото население се наеме сь на
вършване на землената работа по техъ Ние мо-
жемъ да вземем* решение пъ смисъль, че $кс 
околното население за направата на този пжть 
счита, че ще се извърши съ извънредната пжтна 
тегоба това искане може ла се удовлетвори. 

Председателя. Който е съгласен* да се 
впише въ мрежата нл държавниг* и общински 
пжтища въ окржга шосето Кьомюрлюкъ — преаъ 
места *Трит% воденици*—Ени мзхле—Крумово, 
сь условия, че околното население ще навърши 
всичката землена работа на това шосе съ извън
редната пжтна тегоба, моля да си вдигне ржкагз. 

Болшинство — приема се. 

Заседанието се вдигна въ 18 часа. 
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Дджемлерско училищно н-во 
О Б Я В Л Е Н И Е 

№ 3 
с. Аджемлеръ 29 августъ 1928 год. 
Аджемлерското училищно настоятел

ство обявява на интересующигЬ, се, че на 
1 октомврий т. г. отъ 2 до 6 часа следъ 
обедъ въ канцеларията на Аджемлерското 
първоначално училище ще се произведе 
публиченъ търгъ, съ явна конкуренция за 
отдаване подъ наемъ следните училищни 
имоти: 

1) 1 Късъ нива въ мЪстностьта .Иерет-
ликъ" Аджемлерско землище отъ 24 дек. 

2) Три кжса нива въ мЪстностьта »Ча-
лъкъ- сжщото землище 2 кжса по 7 дека
ра и единъ отъ 8 декара, 

3) Шесть кжса нива въ мЪстностьта 
• Подъ лозята" Аджемлерско землище отъ 
които 5 кжса по 10 декара и единъ отъ 
8 декара. 

4) Единъ кжсъ нива въ местностьта 
„Парче Куру* отъ 6.8 декара. 

5) Два кжса нива въ мЪстн. „Донемечъ* 
отъ по 10 декара. 

Първоначалната оценка е 100 лв. на 
декаръ годишно 

Залога за правоучастие е 10% върху 
първоначалната оценка съгласно закона на 
търга и обществените предприятия. 

, Всички разноски по търга еж аа см*-
тка на наемателя. 

ТържнитЬ книжа могатъ да се видятъ 
всеки приежтетвенъ день въ канцеларията 
на училището. 

Председатель: С. Георгиевъ 
Секретаръ: И Венковъ 

Кан-Дшш обидаа шппдо ш и и 
Провадийско. 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 2305 

с. Кара-Агачъ, 21 Августъ 1928 год. 
Комисията обявява, че на 31 день следъ 

публикацията настоящото въ Варненски 
окр. вестникъ отъ 9—11 часа въ канцела
рията на общинското управление ще се 
произведе публиченъ търгъ за отдаване 
на наематель скотовъднитй ниви за вре
мето отъ 1/Х. 1928 год. до 30/IX 1930 год. 

1) „АланджицитЬ" отъ 10 дек. въ Ка-
пуджи махленското землище. 

2) „Куйлучъ Якасж" отъ 50 дек. раз
пределена по 5 кжса въ Гюкче-Дюлюшкото 
землище. 

Наддаване ще става по отделно за всЬ 
си кжсъ — Искания залогъ 10%. 

ПоемнигЪ условия могатъ да се видятъ 
вс^ки приежтетвенъ день въ общинската 
канцелария. Отъ комисията. 

КарИгша вбщнвека св&шш п я ш 
Провадийска околия. 
ОБЯВЛЕНИЕ 

№ 2306 
с. Кара-Агачъ 21 Августъ 1928 год. 
Комисията обявява на интересующигЬ 

се, че на 31 день следъ публикацията настоя
щето въ Варненския окр. вестникъ отъ 14 
- - 1 6 часа ще се произведе въ канцелария-
та на общинското управление, търгъ съ. 
явна конкуренция за отдаването на достав-
чикъ 1800 кгр. ечемяна ярма. приблизител
на стойность 14000 лв. и 1000 кгр. слама 
приблизителна стойность 1000 лв. за из
хранване на общинските бици. 

Искания залогъ 10%. Закона за Б. О. 
П. е задължителенъ за конкурентите. 

ПоемнигЪ книжа могатъ да се видятъ 
вейки приежтетвенъ день въ канцеларията 
на общинското управение. 

Отъ комисията. 

ШаН&ша еСщшка ш п п ш тип 
Провадийска околия. _ 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 2307 

с. Кара Агачъ, 21 Августъ 1928 год. 
Комисията обявява, на интересующитЪ,. 

че на 22 септември т. г. отъ 9—11 часа 
въ тържището на с. Кара-Агачъ ще се 
произведе публиченъ търгъ съ явно надда
ване за продажбата на два негодни говеж
ди бици. 

Първоначална,цена по 3000 лв. Иска
ния залогъ е 10%. Закона за Б. О. П. е 
задължителенъ за конкурентите. 

Всички разноски за публикация, гербъ^ 
еж за смЪтка на конкурента. 

Отъ комисията. 

Печатница „Войниковъ" — Варна 


